
1. VÄITELAUSE: SPOTPA  

S – subjekti (kertoo, kuka lauseessa suorittaa predikaatin ilmaisemaa toimintaa) 

P – predikaatti (‘tärkein’ lauseenjäsen. Paikallista predikaatti ensiksi) 

O – objekti 

T – tapa 

P – paikka (tarkempi paikka ennen epätarkempaa) 

A – aika (tarkempi aika ennen epätarkempaa) 

       ajan määre voi myös aloittaa lauseen 

 

     S               P                  O                T             P                  A 

The band played their new song well at the concert last night. 

 

Objekti/objektiivi 

I gave him an apple. 

I gave an apple to him. 

 

      S              P                   O               O:vi  T             P                            P                      A               A 

The band played their new song to us well at Hartwall Areena in Helsinki at 8 o’clock last night. 

The band played us their new song…. 

 

 

Liikkuvan määreen paikka 

1) Yksiosaisen predikaatin edessä ”I always eat chocolate on Saturdays! 

2) moniosaisen predikaatin 1. (apu)verbin jälkeen ”I will probably eat chocolate on Friday, too.” 

3) ‘be’-verbin jälkeen (am/is/are/was/were) “I am never miserable if I get my weekly dose.” 

 

The band sometimes plays really badly.  1 verbi -> liikkuva määre ennen verbiä 

The band has sometimes played really badly. 2. verbiä -> liikkuva määre ensimmäisen verbin jälkeen 

This band is always so awful.   olla-verbi (’be’) -> liikkuva määre verbin jälkeen 

Sometimes the band plays really badly.  Liikkuva määre (mieluiten ajan määre) lauseen alussa 

 

 

Käänteinen sanajärjestys 

1) Jos ‘so’-alkuinen lause on merkityksessä ‘niin minäkin’. 

I love chocolate! So do I! 

2) Kieltosanalla tai rajoittavalla määreellä alkava lause. 

Never before has there been so much cocoa butter in one single bite. 

3) ‘if’-sana jätetään pois ehtolauseen alusta. 

If I had bought more, it wouldn’t have been up eaten so early. 

 had I bought more, it wouldn’t have been eaten up so early. 

 

  



2. KYSYMYSLAUSE: KASPOTPA 

K    kysymyssana 

A    apuverbi 

S – subjekti (kertoo, kuka lauseessa suorittaa predikaatin ilmaisemaa toimintaa) 

P – predikaatti (‘tärkein’ lauseenjäsen. Paikallista predikaatti ensiksi) 

O – objekti 

T – tapa 

P – paikka (tarkempi paikka ennen epätarkempaa) 

A – aika (tarkempi aika ennen epätarkempaa) 

       ajan määre voi myös aloittaa lauseen 

 

1. Kysymyslause, jossa väitelauseen sanajärjestys kääntyy 

 

They are coming by bus.  He can speak Spanish.  She has arrived. 

Are they coming by bus?  Can he speak Spanish?  Has she arrived? 

Why are they coming by bus? How can he speak Spanish?  When has she arrived? 

 

VAIN apuverbeistä ja olla-verbistä voi muodostaa kysymyksen kääntämällä sanajärjestyksen. 

Apuverbit: can, could, shall, should, will, would, must, may, might. have + be 

 

2. Kysymyslause jossa kysymykseen tarvitaan ‘do/does/did’-apuverbi 

You sleep late on Sundays.  She always drives.  We stayed up late last night. 

Do you sleep late on Sundays? Does she always drive?  Did we stay up late last night? 

Why do you sleep late on Sundays? Where does she always drive? How did we stay up (so) late? 

 

 

3. KIELTOLAUSE 

Kieltosanan ’not’ voi liittää suoraan vain apuverbeihin ja olla-verbiin. 

They are not coming by bus.  He can not speak Spanish.  She has not arrived. 

They aren’t coming by bus.  He can’t speak Spanish.  She hasn’t arrived. 

 

Do/does/did-apuverbiä tarvitaan avuksi valtaosaan verbeistä samoin kuin kysymyslauseissakin. 

You do not sleep late on Sundays. She does not always drive.  We did not stay up late. 

You don’t sleep late on Sundays. She doesn’t always drive.  We didn’t stay up late last night. 

 

 


